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Vážení spoluobčané, 

dovolte mi přivítat vás na dnešní veřejné schůzi, která byla řádně svolána. 

Program dnešní schůze je seznámení s přípravou nových voleb, ke kterým naše 

obec dospěla po odstoupení zastupitelů a poklesu počtu členů zastupitelstva 

pod 5. Velice mě mrzí, že k tomuto stavu došlo.  

Jen malá rekapitulace: 

 11. 2. 2015 složili mandát 3 zastupitelé (pan Rak, paní Šimková, pan 

Vrba). Byli osloveni náhradníci z jednotlivých kandidátek. V prvním kole 

pan Hrůza, pan Pleger a paní Kačerovská. Mandát přijala pouze paní 

Kačerovská, které bylo předáno osvědčení a dne 11. 2. 2015 složila slib. 

V dalším kroku jsme zajišťovali obsazení 2 volných mandátů. Oslovení 

náhradníci kandidaturu odmítli a rezignovali na ní – pan Beran a paní 

Lisá. Od 12. 2. 2015 tvořilo zastupitelstvo 5 členů a to do dne 27. 2. 2015, 

kdy mandát složil pan Kostelecký. Tím počet členů zastupitelstva klesl 

pod 5. Nové volby do zastupitelstva obce Hlízov vyhlásil Ministr vnitra na 

den 13. 6. 2015. Důvody odstoupivších kandidátů komentovat nebudu, 

jsou jejich svobodnou vůlí. 

 Organizačně technické zabezpečení nových voleb probíhá dle 

harmonogramu Krajského úřadu stanovené volebním zákonem. 

 Nyní bych požádal předsedu volební komise, pana Vinského, o poskytnutí 

informací o způsobu volby. 

Chci předeslat, že po nástupu do funkcí jsme se začali seznamovat se 

záludnostmi Zákona o obcích a jeho právním výkladem. Jako nové vedení obce 

jsme absolvovali několik školení, společně s místostarostkou paní Kohárovou. 

Bohužel jsme se museli od začátku zabývat agendou, která mohla být již dávno 

vyřešena. Přesto jsme se snažili dát mnoho věcí do pořádku. Problémy, které 

nám zůstaly po minulém zastupitelstvu, jsme se snažili řešit. Jednalo se o 

kanalizaci a stočné, o problémy v mateřské škole a o řešení nově vydané 

Vyhlášky č. 321 ze dne 16. 12. 2014 o rozsahu a způsobu zajištění odděleného 

soustřeďování složek komunálního odpadu.   

Nyní bych se chtěl věnovat odpovědím na podněty občanů. 
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1. V prvé řadě se jedná o kanalizaci a stočné pro obyvatele obce. Musím 

zrekapitulovat stav od mandátní smlouvy ze dne 6. 11. 2012 přes 

koncesní smlouvu z 1. 7. 2013 s firmou Vodos Kolín, která platí na 10 let. 

Smlouva o předání odpadních vod s obecním úřadem Starý Kolín nebyla 

uzavřena. Po mnoha jednáních s partnery, tj. s obecním úřadem Starý 

Kolín a firmou Vodos Kolín, bylo vyhotovení této smlouvy všemi stranami 

schváleno a smlouva dne 2. 6. 2015 podepsána. Jedná se o rámcovou 

smlouvu, která je podkladem pro čištění vod ČOV Starý Kolín a 

podkladem pro úhradu pro Vodos Kolín. Bylo dohodnuto a je v této 

smlouvě zakotveno, že po kalkulaci ČOV ve Starém Kolíně a kalkulaci 

z firmy Vodos Kolín, bude jako dodatek této smlouvy každý rok 

provedeno vyúčtování oprávněných nákladů a stanovena výše stočného 

pro obyvatele obce Hlízov. 

Po složitých jednáních, po zdůvodnění firmy Vodos Kolín, že není možné 

fakturovat podle odpočtu provozních motohodin čerpadel (12. 6. 2014) a 

po schválení bývalým vedením paušálu 35 m3/rok (26. 9. 2014), se nám 

nelíbilo, že s tímto nebylo seznámeno minulé zastupitelstvo, ačkoliv 

schůze zastupitelstva se konala dne 29. 9. 2014. 

Uvědomujeme si, že v některých jednáních jsme nebyli natolik důslední, 

abychom trvali na písemném záznamu těchto jednání a mohli tak 

rozhodnutí na nich přijatá doložit. 

Přes toto vše bylo dohodnuto pro rok 2014 následující: 

V roce 2014 je zachovaná cena stočného v současné výši 34,77 Kč bez 

DPH.  

1. Směrné číslo roční spotřeby vody u 1 obyvatele/ rok bude 35 m3. 

2. Při splnění podmínky, že nemovitost nemá přístup k jinému zdroji 

vody a majitel tuto skutečnost potvrdí čestným prohlášením, bude 

stanovení množství odpadních vod dle vodoměru. Toto bude 

uplatněno i u nemovitostí obce a v bytovkách. 

3. Rekreační objekty vyúčtování roční spotřeby 35 m 3 na 1 obyvatele, 

nebo při splnění podmínky č. 2 dle odpočtu na vodoměru. 
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o Po vyúčtování roku 2014 firmou Vodos Kolín ze dne 26. 3. 2015 

bylo dohodnuto, že tyto podmínky na placení stočného pro občany 

Hlízova budou platit i pro rok 2015.  

o I když je před volbami, musím vás upozornit, že na rok 2014 

vycházela předpokládaná kalkulace za čištění odpadních vod ve 

Starém Kolíně na 18,- Kč/m3 + DPH a dne 15. 4. 2015 na pátém 

zasedání zastupitelů obce Starý Kolín, byla schválena kalkulace 

ceny na 20,58 Kč/m3 + DPH za předání a čištění vod naší obce do 

ČOV Starý Kolín na rok 2015 a cena stočného na 46,- Kč/m3. Pro 

letošní rok tato kalkulace cenu stočného pro obyvatele obce Hlízov 

neovlivní, ale je třeba počítat s tím, že v příštím roce bude 

zastupitelstvo nuceno cenu stočného upravit. Je možno po 

vyúčtování a kalkulaci za rok 2015 použít rezervu, která je zřízena u 

firmy Vodos Kolín. 

o Je také nutné, aby se několik občanů, kteří nejsou dosud připojeni, 

urychleně připojili. Tento týden jsme těmto občanům odeslali 

dopis, kde byl určen termín na připojení a to do konce měsíce 

června 2015. 

2. Druhým bodem, který vás jistě zajímá, je řešení Vyhlášky č. 321/2014 o 

rozsahu a způsobu zajištění třídění složek komunálního odpadu. 

Zastupitelstvo obce rozhodlo a dalo mi za úkol provést průzkum o 

způsobu likvidace biologického odpadu. Formou dotazníkového šetření 

jsme oslovili obyvatele obce a z navrácených dotazníků vyplynuly tyto 

výsledky:  203 obyvatel chtělo na biologický odpad popelnice, 190 

obyvatelům stačil kontejner a 6 další obyvatel chtěli likvidovat odpad 

sami kompostováním. Po jednání s firmou AVE je možné v letošním roce 

získat popelnice na bioodpad pro obyvatele zdarma. Zastupitelstvo na 

svém jednání dne 30. 3. 2015 rozhodlo o zabezpečení popelnic i 

kontejnerů (3 kusy). Vycházeli jsme z toho, že v budoucnu by si 

pravděpodobně museli obyvatelé popelnice pořizovat na své náklady. 

Rozhodnutí nebylo vůbec jednoduché, neboť ani průzkum nebyl zcela 

jednoznačný. S firmou AVE bylo zároveň dohodnuto snížení ceny za vývoz 

komunálního odpadu na 499,- Kč na obyvatele a vyjednána sleva 19 800,- 

Kč na vývoz kontejneru s plastem. I přesto to bude obec stát navíc cca 
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60 000,- Kč při svozu biologického odpadu 17x ročně a komunálního 

odpadu 35x za rok.  

V druhém pololetí tohoto roku bude zajištěno ukládání odpadu do 

sběrného dvora Starý Kolín, čímž bude možno ušetřit na omezení 

provozu kontejneru na vlečce (nebudou se muset kupovat nové 

kontejnery, které jsou ve špatném stavu, kdy jeden kontejner stojí 40 – 

60 tis. Kč.). Tím by se nemusely náklady na svoz bioodpadu rapidně 

promítnout do ceny za svoz odpadu pro obyvatele. To bude záviset na 

příštím zastupitelstvu.  

Slíbený svoz olejů se pozdržel z důvodu právního posouzení smlouvy 

s Černohlávek Oil. V současné době již je toto připraveno. 

3. Třetí závažnou věcí, se kterou jsme nebyli minulým vedením seznámeni, 

bylo Rozhodnutí okresního soudu v Kutné Hoře k žalobě paní Uhlířové na 

mateřskou školu v Hlízově o proplacení přesčasových hodin. S paní 

ředitelkou mateřské školy bylo projednáno nedodržení pracovních 

povinností. Jednalo se o – 

V době do září 2014 p. Maksová nesledovala doručovanou korespondenci 

v datové  schránce, kterou má mateřská škola ze zákona zřízenou.  

V září 2014 po zahájení výuky zjistila, že bylo doručeno několik 

písemností od Okresního soudu, který ji vyzýval k vyjádření k žalobě p. 

Uhlířové (která žádala o proplacení přesčasových hodin). Ředitelka p. 

Maksová požádala o finanční částku ve výši 131 539,84 Kč k úhradě vzniklé 

škody, jak vyplývá z rozhodnutí soudu. Starosta MVDr. Škarka žádost přijal a 

zařadil do programu jednání nejbližšího zasedání zastupitelstva. 

Starosta vytkl p. Maksové neplnění základních povinností vedoucího 

pracovníka. Tím, že p. ředitelka svou liknavostí znemožnila MŠ potažmo obci 

jako zřizovateli jakoukoliv obranu. Na základě této situace a po vzájemné 

dohodě mezi vedením obce a ředitelkou MŠ došlo k uzavření Dohody o 

náhradě škody ve prospěch zřizovatele. 

Starosta konstatoval hrubé porušení povinností vedoucího pracovníka a 

poučil ředitelku o pracovních povinnostech, které plynou ze jmenování do 

funkce ředitelky mateřské školy, včetně povinnosti sledovat datovou 

schránku minimálně jednou za 10 kalendářních dní. 
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Dále starosta vyzval ředitelku k přijetí takových opatření, které zamezí 

vzniku podobné situaci. 

Bohužel paní ředitelka neoprávněně uhradila paní Uhlířové celou finanční 

částku, tj. 131.538,- Kč, tedy včetně částky, která měla pokrýt náklady na 

sociální a zdravotní pojištění. To paní ředitelka neuhradila. Následně 

musela z důvodu hrozících penále mateřská škola odvést sociální a 

zdravotní pojištění za zaměstnance, což tvoří částku 12.034,- Kč.   

 

Nyní Vás jen krátce seznámím s částí odpovědi právního zástupce p. 

Uhlířové: „Má klientka není povinna hradit Vám jakékoliv částky, nehledě 

na to, že Vámi tvrzený problém je jednoznačně výsledkem celé série 

pochybení a nezákonných jednání ze strany zaměstnavatele. Upozorňuji 

Vás, že v případě vyvolání soudního sporu o předmětnou částku bude 

klientka nejenom namítat (dle mého názoru úspěšně) nedůvodnost 

takového nároku, ale naopak může po Vaší organizaci dosud 

neuplatněné nároky, např. nárok na zákonný úrok z prodlení z původního 

doplatku mzdy, který obdržela ze zpožděním poté, co se u soudu 

domohla určení neplatnosti jejího1.odvolání z funkce ředitelky MŠ. 

Zvažte proto, zda-li by nebylo lépe, i s ohledem na zanedbatelnou výši 

Vámi uváděné částky, považovat celou věc za uzavřenou.“ 

 

Závěrem bych se rád dotkl ještě několika málo věcí. 

Po nástupu do funkce jsem měl dojem, že minulé vedení obce pracovalo 

dobře. Postupem času se však objevila řada věcí, které nebyly dořešeny. 

O tomto mě přesvědčila například kontrola Inspektorátu práce pro 

Středočeský kraj provedena v únoru 2015 v mateřské škole. Revize 

elektřiny, hromosvodu a plynu byly provedeny v roce 2013, ale zjištěné 

nedostatky nebyly odstraněny. Většinu věcí se nám nakonec po velkém 

úsilí povedlo, i za pomoci pana Kosteleckého, ve stanovené nápravné 

lhůtě odstranit. Tím jsme odvrátili hrozící pokutu z kontroly za minulé 

období. Tato pokuta může za každý jednotlivý nedostatek činit 50 a více 

tisíc Kč. 

 

Vyslechli jste si odpovědi na vaše podněty a nyní jen něco málo k naší 

práci od odstoupení zastupitelů. 
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I přes omezení pravomocí zastupitelstva jsme dořešovali rozdělané věci a 

snažili se zajistit běžný provoz obce. Sami jste se mohli přesvědčit o tom, 

že je možné v obci pořádat při vzájemné spolupráci mnoho akcí, kterých 

se zúčastnilo hodně obyvatel, např. MDŽ (4. 3. 2015), „Keliškami“ 

organizovaný maškarní rej po obci, Hasiči a pohostinstvím za pomoci 

obecního úřadu a sponzorů pořádaný Honba za pokladem a přivítání 10 

nově narozených občánků obce. 

Jistě jste si všimli, jak je nyní upraveno okolí hřbitova, vývěsné skříňky a 

že byl proveden úklid obce a na vlečce za pomoci Hasičů.  

Samozřejmě se tyto a jiné akce neobešly bez potíží a někdy i chyb, 

způsobených ať už nezkušeností nás ve vedení, nebo nevstřícným 

přístupem některých občanů. 

 

Děkuji vám za pozornost.  

Pokud máte dotazy, budu se snažit na ně odpovědět. 

 

Přeji vám ve volbách šťastnou ruku a uklidnění v obci. 

 


